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در سال های گذشته سیاست های توزیع زمین، مسکن اجاره به 
شرط تملیک، فعال سازی تعاونی های مسکن، وام های خرید مسکن، 
حمایت از انبوه سازان و صنعتی سازی ساخت مسکن، طرح مسکن 
پاک )پس انداز، انبوه سازی، کوچک سازی( طرح مسکن مهر و نهایتا 
طرح مس��کن اجتماعی مواردی از روش های مد نظر دولت ها برای 

تعادل بخشی به بازار مسکن بوده است.
ام��ا اینکه اکنون در چه وضعیتی قرار داریم و چش��م انداز بازار 
مسکن در کوتاه مدت چگونه خواهد بود، سوالی است که این روزها 
مد نظر مردم و کارشناس��ان واقع گردیده است. شاید ابلاغ مصوبه 
ش��ورای پول و اعتبار مبنی بر افزایش وام خرید مس��کن در هفته 
گذشته را بتوان عامل اصلی رونق این مبحث در افکار عمومی دانست.
بدیهی تری��ن اصل در اقتصاد رابطه عرضه و تقاضا اس��ت و این 
بدین معنا اس��ت که افزایش تقاضا عدم رشد متناسب عرضه باعث 
افزایش قیمت کالا خواهد ش��د. ما در بازار مس��کن با دو نوع تقاضا 

رو به رو می باشیم:
1- موثر:  تقاضایی که کلیه کسانی علاوه بر نیاز، قدرت اقتصادی 

خرید مسکن را هم دارند.
2- بالقوه: تقاضای کلیه کسانی که نیاز به مسکن مناسب دارند 

مثل بی خانمان ها، ساکنان آلونک ها، مستاجران و غیره
گاه عرضه و تقاضا در یک گروه نیس��تند و مربوط به دو قش��ر 
درآمدی هس��تند مثلا در تهران )ش��مال تهران( عرضه خانه های 
گرانقیم��ت ب��ر تقاضا پیش��ی گرفته اما همین موض��وع در بخش 
متوسط نش��ین برعکس اس��ت افزایش حدود 10 برابری جمعیت 
شهر نش��ین در 5 دهه گذش��ته به دلی��ل تمرکز گرایی و مهاجرت 
روستائیان و از طرفی محدودیت های فیزیکی و اجتماعی رشد گستره 
شهری فشار مضاعفی را بر دسته دوم برای تامین مسکن وارد کرده 
است. در نتیجه تقاضا در بازار مسکن همیشه کمتر از نیاز است زیرا 
تقاضا زمانی شکل می گیرد که افراد نیازمند، توانایی پرداخت هزینه 
مسکن را کسب کرده اند. مطابق اظهارات مسئولان ذی ربط میزان 
نیاز به عرضه سالانه مسکن در ایران حدود یک میلیون و دویست 
تا یک و نیم میلیون مسکن برآورد می گردد. لذا برای ایجاد تقاضا، 
اعطای تسهیلات خرید مسکن یکی از سیاست های اعمالی از سوی 

دولت ها برای  تحریک سرمایه گذاری در بخش مسکن بوده است.
در چند سال گذشته و با افزایش قیمت ملک و زمین به ویژه در 
ش��هرهای بزرگ شاهد کاهش ارزش وام های اعطایی برای خرید و 
یا س��اخت مسکن بودیم، به گونه ای که با مبالغ وام های اختصاصی 
تنها می شد کمتر از 10 متر مربع مسکن خریداری کرد. به عبارت 
دیگر وام های اعطایی حدود 10 تا 15 درصد قیمت خانه را پوشش 
می دادند. حال باید دید افزایش 75 درصدی وام خرید مسکن چه 

تاثیراتی بر بازار کنونی مسکن خواهد داشت؟
عده ای از کارشناس��ان بر این اعتقاد هس��تند که افزایش وام با 
توجه به افزایش قیمت مسکن و میانگین قیمت کنونی مسکن در 
کشور تاثیر چندانی بر قیمت مسکن نخواهد گذاشت گروهی دیگر 
معتقدند هرچند که افزایش وام مسکن به افزایش قیمت ها می انجامد 
لیکن باعث رونق س��اخت و س��از و بازار مسکن و خروج این بازار از 
رکود می شود که نهایتا رونق حاصل منجر به تعادل بازار خواهد شد.
اما مخالفین معتقدند با توجه به اینکه اس��تفاده کنندگان از وام 
مس��کن اقشار متوسط به پایین جامعه هستند افزایش وام مسکن 
ع��لاوه بر ایجاد اثرات تورمی تزریق نقدینگی به بازار باعث افزایش 
تقاضای واحدهای کوچک در نتیجه رشد ناگهانی قیمت این واحدها 
نسبت به خانه های متراژ متوسط و بالا و همچنین افزایش سفته بازی 
در معامله واحدهای مسکونی کوچک خواهد شد. از طرفی موکول 
ک��ردن واگذاری وام به خرید اوراق حق تقدم تس��هیلات مس��کن 
هرچند به تجهیز منابع بانک مس��کن کمک می کند اما با توجه به 
سازوکارهای بورسی این اوراق و افزایش چشمگیر قیمت این اوراق 
عملا قیمت این اوراق به هزینه مالی تس��هیلات افزوده ش��ده و در 
نتیجه پرداخت اقس��اط وام بخش بیشتری از سبد معیشت خانوار 

را در بر خواهد گرفت.
با تعمق در نظرات فوق و نگاهی به سوابق تاریخی افزایش مسکن 
در خواهیم یافت که افزایش وام مسکن اثرات تورمی را به این بازار 
تحمیل خواهد کرد که این امر در قیمت خانه های کم وس��عت در 
ش��هرهای بزرگ مش��هودتر خواهد بود. در سوی دیگر افزایش وام 
مس��کن با هدف تحریک بازار مس��کن در شرایط فعلی اقتصادی با 

مخاطرات زیر می تواند مواجه باشد.
1- هم اکنون مهم ترین بازار رقیب مسکن بازار سرمایه می باشد 
که در حال حاضر با فتح قله 90 هزاری و همچنین  پر شدن ارزش 
جایگذاری قیمتی برخی شرکت ها، بعد از شوک ارزی و کاهش ارزش 
پول ملی و همچنین عدم عرضه سهام جدید در بازار توسط دولت و 
در نتیجه حرکت های احساسی در این بازار در شرایط فعلی آمادگی 
تخلی��ه انرژی و نقدینگی را به دیگر بازارهای موازی علی الخصوص 
بازار مس��کن دارد. شرایط بازار جهانی طلا و اثرات روانی مذاکرات 
ژنو بر بازار ارز و طلا ش��رایط هدایت نقدینگی به بازار مس��کن را 

هموارتر می نماید.
2- عدم شفافیت دولت در تعیین تکلیف پروژه های مسکن مهر 
و ابهام برنامه دولت درخصوص نحوه  اجرای مسکن اجتماعی امکان 
تعادل بخش��ی به بازار مسکن توسط این اهرم ها را کاهش داده و از 

تاثیر آنها خواهد کاست.
3- تقارن احتمالی فصل نقل و انتقالات بازار مسکن با فاز دوم 
هدفمندی یارانه و الزام دولت به اصلاح قیمت حامل های انرژی در 
س��ال آینده و در نتیجه ایجاد ی��ک پایه تورمی بالاتر از پیش بینی 
دولت و تکانه این تورم  همراه با اثرات تورمی وام مس��کن می تواند 

اثرات نامطلوبی در این بازار بر جای بگذارد.
با توجه به موارد فوق الذکر می توان این گونه جمع بندی کرد که 
افزایش وام مس��کن با در نظر داشتن شرایط فعلی اقتصادی کشور 
و محدودیت های دولت در ورود و توازن بخشی به بازار با مخاطرات 
تورمی قابل توجهی مواجه می باشد. لذا با لحاظ مباحث شاخص های 
علمی اقتصاد مس��کن و محدودیت های تراکم اقتصادی احداث بنا 
در نقاط مختلف کشور شایسته است دولت محترم اولویت خود را 
در بخش مس��کن به تبیین و اجرای سیاس��ت های خود در قسمت 
عرضه مس��کن از جمله اتمام پروژه های مس��کن مهر، اعلام نحوه 
ساخت و واگذاری مس��کن اجتماعی، مسکن استیجاری، نوسازی 
بافت های فرسوده، توجه و ترویج ساخت صنعتی مسکن و ساماندهی 
شهرهای جدید و... معطوف نموده و از سوی دیگر با مدیریت موثر 
در بازارهای موازی با بازار مسکن از تخلیه انرژی این بازارها به بازار 

مسکن جلوگیری نماید.

آیت الله جنتی:
انتخاب سخنگوی شورای نگهبان 
در اولین فرصت انجام می شود

دبیر شورای نگهبان اعلام کرد: در نخستین فرصت، فردی را که 
مورد قبول ما و مردم باشد به عنوان سخنگوی شورا انتخاب می کنیم.
آیت الله جنتی در حاشیه مراسم تودیع و معارفه معاونان اجرایی و امور 
انتخابات س��ابق و جدید شورای نگهبان درباره زمان انتخاب سخنگوی این 
ش��ورا در جمع خبرنگاران گفت: اینکه اصرار نداشتیم زودتر سخنگو تعیین 
شود این است که شرایط فعلی به گونه ای نیست که نیاز مبرم و شدیدی به 
سخنگو داشته باشیم. وی افزود: سخنگو را عمدتا در مواقع انتخابات نیاز داریم 

تا از مواضع شورای نگهبان حمایت و مسائل شورا منتقل شود.
آیت الله جنتی در ادامه ابراز داشت: در شرایط عادی، اگر سخنگو دیرتر 
تعیین ش��ود، ضرری نمی رسد اما درصددیم تا در نخستین فرصت سخنگو 

تعیین شود.
به گزارش واحد مرکزی خبر، وی در پاس��خ به س��والی مبنی بر اینکه 
مهمترین توصیه شما به آقای ره پیک به عنوان معاون اجرایی و امور انتخابات 
جدید شورای نگهبان چیست، گفت: توصیه همیشگی ما رعایت قانون و ضوابط 
است، چرا که شورای نگهبان باید با قاطعیت، قانون و ضوابط را عمل کند و 

جای هیچ مسامحه و سهل انگاری نیست.
روایت نقوی حسینی 

از جلسه کمیسیون امنیت ملی با عراقچی
سخنگوی کمیس�یون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس از 
برگزاری جلس�ه کمیس�یون متبوعش با عب�اس عراقچی عضو تیم 

مذاکره کننده ایران در پرونده هسته ای خبر داد.
سیدحسین نقوی حسینی سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس در مورد جلسه روز سه شنبه این کمیسیون با عباس عراقچی 
عضو تیم مذاکره کننده ایران در پرونده هسته ای گفت: عراقچی در این جلسه 
با اشاره به سوابق مذاکره هسته ای ایران در مسیر دستیابی به توافق اصلی و 
توافق بر سر مسائل اجرایی اعلام کرد هیچ یک از طرفین مذاکره توافقنامه 

اجرایی را منتشر نکرده اند.
نقوی حس��ینی در ادامه اظهار کرد: آقای عراقچی در این جلس��ه تاکید 

کرد که تصمیمات پیرامون توافق در سطح عالی کشور هماهنگ می شود.
وی همچنین با اش��اره به آغاز اجرای تعهدات از سوی طرفین گفت: ما 
در توافقنامه به جز پذیرش تعلیق غنی سازی 20 درصدی و تبدیل آن، هیچ 

توقف یا برگشت به عقبی را در صنعت هسته ای کشور نپذیرفته ایم.
س��خنگوی کمیسیون امنیت ملی ادامه داد: آقایان آقامحمدی، جوکار، 
کوثری، کریمی قدوسی و جلالی انتقادات جدی را در زمینه توافقات هسته ای 
مطرح کردند که آقای عراقچی به بخشی از سوالات و انتقادات آنها پاسخ داد.
وی براس��اس توافقنامه لغو تحریم ها از طرف غربی ها را مورد اشاره قرار 
داد و گفت: ممکن است نارسایی های فنی در لغو تحریم ها از جمله در مورد 
تحریم نظام بانکی کشور وجود داشته باشد اما این نارسایی ها به زودی حل 

خواهد شد.
به گزارش ایس��نا، نقوی حسینی با اش��اره به بخش دیگری از انتقادات 
نمایندگان از توافق ژنو گفت: منتقدین با تمرکز روی متن توافقنامه مواردی 
را ذکر کرده اند که موجب نگرانی جدی نمایندگان است چراکه ادامه فعالیت 
هسته ای را منوط به نظر 1+5 می کند، اما آقای عراقچی در این مورد به موارد 
انتقاد پاس��خ دادند و اظهار کرد که حق غنی سازی ایران منوط به نظر هیچ 
قدرتی نیست بلکه انتظار جمهوری اسلامی ایران احترام به غنی سازی است 

که در توافقنامه ژنو هم این احترام برای ایران قائل شده است.
قول نخست وزیر کانادا به رژیم صهیونیستی:

تحریم ها علیه ایران باقی می ماند
نخس�ت وزیر کانادا که به س�رزمین های اش�غالی فلسطین سفر 
کرده اس�ت گفت، تحریم های اوتاوا بر ض�د ایران به طور کامل و به 
قوت خود باقی خواهد بود و کانادا هیچ تصمیمی برای لغو تحریم ها 

بر ضد ایران ندارد.
استفان هارپر نخست وزیر کانادا در سخنانی در پارلمان اسرائیل در حالی 
از ادامه تحریم های اوتاوا بر ضد تهران خبر داد که براساس توافق هسته ای 
ژنو ایران و 1+5 مفاد این توافق مبنی بر لغو بخشی از تحریم های اقتصادی 

و تجاری بر ضد ایران را لغو می کنند.
براساس این گزارش  هارپر در جمع نمایندگان پارلمان اسرائیل مدعی شد، 
ما صادقانه امیدواریم که امکان بازگرداندن دولت ایران از گام های غیرمسئولانه 

در زمینه ساخت سلاح های هسته ای وجود داشته باشد.
اس��تفان هارپر در حالی نخس��تین سفر خود به سرزمین های اشغالی را 
آغاز کرده که بنیامین نتانیاهو نخست وزیر اسرائیل ضمن استقبال از وی، او 
را دوست بزرگ رژیم صهیونیستی ارزیابی کرده است. کانادا یکی از متحدان 
نزدیک اس��رائیل به ش��مار می رود و از معدود کشورهایی بوده که با ارتقای 
جایگاه فلسطین در سازمان ملل طی سال 2012 میلادی مخالفت کرده بود.
به گزارش تس��نیم این نخس��تین س��فر یک نخس��ت وزیر کانادایی به 
س��رزمین های اشغالی فلسطین از سال 2000 میلادی است. فردا نیز هارپر 
به همراه چند وزیر دولت کانادا با شیمون پرز رئیس رژیم صهیونیستی دیدار 
خواهد کرد. در همین حال بنیامین نتانیاهو که همتای کانادایی خود را در 
پارلمان رژیم اسرائیل همراهی می کرد، بار دیگر خواستار توقف کامل برنامه 

هسته ای ایران شد.
وی در ای��ن مورد گفت: »جامعه بین الملل باید در یک توافقنامه دائمی 
قطار هسته ای ایرانی ها را از خط خارج کند... جامعه بین الملل همچنین باید 
از مش��روعیت بخشی به ایران در حالی که این کشور هنوز نابودی اسرائیل 

را می خواهد، دست بردارد.«
افتخاری خبر داد

صدور رای نهایی پرونده اختلاس بیمه ایران
سرپرست دادگاه های کیفری استان تهران اعلام کرد رای نهایی 
برای 26 نفر از متهمین پرونده مربوط به بیمه ایران صادر ش�ده که 

21 نفر از آنها محکوم و 5 نفر تبرئه شدند.
قاضی محس��ن افتخاری با اعلام این مطل��ب گفت: اعلام رای قطعی و 
جزئی��ات پرونده 21 محکوم پرونده بیمه ایران پس از مراحل تجدیدنظر در 

دیوان عالی کشور توسط سخنگوی قوه قضائیه اعلام خواهد شد.
همچنین قاضی افتخاری اظهار داشت: پس از نقص دیوان عالی کشور به 
حکم صادره برای پرونده اختلاس از بیمه ایران، پرونده 22 متهم به دادگاه 
کیفری استان تهران برگشت داده شد و در همین حال پرونده 4 متهم دیگر 

نیز از دادسرا برای رسیدگی به دادگاه ارسال شد.
به گزارش خبرگزاری ها، وی ادامه داد: پس از برگزاری 8 جلسه دادگاه 

در شعبه 79 دادگاه کیفری 26 متهم در حضور وکلایشان محاکمه شدند.
افتخاری افزود: هنوز پرونده م.ر به دادگاه نیامده است و در صورتی که 
پرونده جدیدی به دادگاه ارسال شود پس از تعیین شعبه رسیدگی می شود.
»افتخ��اری« با اش��اره ب��ه آخرین جزئیات روند رس��یدگی ب��ه پرونده 
رئیس جمهور سابق کشورمان تصریح کرد: اعلام نظر نهایی در ارتباط با آخرین 
جزئیات و روند رس��یدگی به پرونده محمود احمدی نژاد، از سوی سخنگوی 
قوه قضائیه خواهد بود. گفتنی است؛ دادگاه رسیدگی به اتهامات آن بخش 
از متهمان بیمه ایران که احکامش��ان توس��ط دیوان عالی کشور نقض شده 
بود، در هشت جلسه از 18 آذر تا چهار دی ماه امسال در شعبه 79 دادگاه 

کیفری استان تهران به ریاست قاضی کشکولی برگزار شد.

نگاهدرمکتب امام

گمان ندارم که غیر از طبقه اول انبیاء عظام، درباره کسی اینطور 
وارد شده باشد که در ظرف 75 روز جبرئیل )نزد او( رفت و آمد داشته 
اس��ت؛ و مسائل را در آتیه ای که واقع می شده است، مسائل را )برای 

حضرت زهرا)س(( ذکر کرده است...
حتی درباره ائمه هم من ندیده ام که وارد ش��ده باش��د اینطور که 

جبرئیل بر آنها نازل شده باشد.
فقط این است که برای حضرت زهرا سلام الله علیهاست.
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جبرئیل خدمت فاطمه )س( می رسید

150 نماین�ده مجلس طی نام�ه ای به رئیس  
مجل�س، اعتراض خ�ود را به پنه�ان کاری تیم 
هس�ته ای اعلام ک�رده و خواس�تار اصلاح این 

رویه شدند.
گزارش کمیسیون تدوین آئین نامه داخلی مجلس 
درمورد طرح عضویت و لغو عضویت نمایندگان مجلس 
ش��ورای اسلامی در برخی از شوراهای عالی، شوراها، 
مجامع و س��ایر هیئت ها نخس��تین دس��تور کار روز 

سه شنبه  نمایندگان مجلس بود.
ماده 7 این طرح از س��وی ش��ورای نگهبان مورد 
ایراد قرار گرفته بود و کمیس��یون تدوین آئین نامه به 
منظور تامین نظر شورای نگهبان پیشنهاد حذف ماده 

7 را مطرح کرده بود.
در م��اده 7 این طرح آمده ب��ود، به منظور ایجاد 
هماهنگی برای کارآمد نم��ودن نظام نظارت و ارتقاء 
به��ره وری و ب��رای تقویت مدیریت کش��ور، ش��ورای 
دس��تگاه های نظارتی متش��کل از دو نفر از مسئولان 
نظارتی هر قوه با انتخاب رئیس قوه با حفظ استقلال 
هر یک از آنها در حدود مقرر در قانون اساسی تشکیل 
می ش��ود. در دس��تورالعمل اجرایی این ماده و نحوه 
تشکیل جلس��ات ش��ورا، نحوه تصمیم گیری و نحوه 
پیگیری تصمیمات ظرف 6 ماه به پیش��نهاد اعضای 

شورا و با توافق سران قوا تایید می شود.
پس از آن محمدرضا باهنر نایب رئیس دوم مجلس 
که ریاست صحن علنی را هم برعهده داشت، پیشنهاد 
ابقای ماده 7 در طرح مذکور را مطرح کرد تا با تصویب 
این پیشنهاد ماده 7 به مجمع تشخیص مصلحت نظام 

ارجاع شود.
وزارت خارجه آمار دقیق بازداشت شدگان 

ایرانی مقیم خارج را ندارد 
گزارش کمیسیون اصل 90 قانون اساسی در مورد 
ارزیابی عملکرد دولت )قوه مجریه( در حمایت و دفاع 
از حقوق اتباع ایرانی آسیب دیده از کشورهای خارجی 
دس��تور کار بعدی مجلس ب��ود. مصطفی افضلی فرد 
س��خنگوی کمیس��یون اص��ل 90 مجل��س، گزارش 
کمیس��یون اصل 90 در مورد ارزیابی عملکرد دولت 
در حمایت و دفاع از حقوق اتباع ایرانی آسیب دیده از 

کشورهای خارجی را قرائت کرد.

وی در قرائت این گزارش تاکید کرد: در س��الهای 
گذش��ته وزارت خارجه در حمایت حقوق اتباع ایرانی 
زندانی در خارج از کش��ور کم توجهی کرده و باید به 

این رویه غیر موجه پایان دهد.
 افضلی فر نماین��ده مردم اردبیل در مجلس با 
بیان اینکه اقداماتی که در عرف سیاس��ی از سوی 
س��فارتخانه ها برای اتباع زندانی می ش��ود توسط 
وزارت امورخارج��ه مورد ب��ی توجهی و غفلت قرار 
گرفته اس��ت، گف��ت: وزارت امورخارجه حتی آمار 
دقیق بازداشت شدگان ایرانی مقیم سایر کشورها به 
تفکیک جرائم، جنسیت، عمدی و غیر عمدی بودن 
را نی��ز ندارد و گاهی از حمایت های ابتدایی مانند 
ملاق��ات، دلجویی و پیگیری کم و کیف پرونده نیز 

خودداری می کنند.
در قسمت پایانی این گزارش در بخش نتیجه گیری 
آمده است: گرچه معدود اقدامات حمایتی از زندانیان 
خارج از کشور توسط وزارت خارجه صورت گرفته ولی 
ای��ن اقدامات به هیچ وجه کافی نبوده و در راس��تای 

اهداف قانون نیست.

افزایش رقابت پذیری در اقتصاد ملی از اهداف 
بخش تعاونی تعیین شد

در ادامه جلس��ه علنی پارلم��ان نمایندگان، طرح 
اصلاح موادی از قانون بخش تعاونی اقتصاد جمهوری 

اسلامی ایران را مورد بررسی قرار دادند.
وکلای ملت با تصویب ماده یک این طرح، دو بند 
به عنوان بندهای 8 و 9 و یک تبصره به عنوان تبصره 
2 را به ماده یک قانون بخش تعاونی اقتصاد جمهوری 

اسلامی ایران الحاق کردند.
به موج��ب این مصوبه مجل��س، کمک به تامین 
عدالت اجتماعی و توانمندسازی اقشار متوسط و کم 
درآمد و ارتقاء کارآیی بنگاه های اقتصادی و بهره وری 
منابع مادی و انسانی و فناوری و افزایش رقابت پذیری 
در اقتصاد ملی از اهداف بخش تعاونی برشمرده شد.

لاریجانی:کمیسیون تلفیق بررسی لایحه 
بودجه را این هفته تمام کند

در ادامه علی لاریجانی رئیس مجلس طی سخنانی 
اظهار داش��ت: از آنجا که لازم بود کمیسیون تلفیق با 
سرعت بیشتری بررسی بودجه را انجام دهد و با توجه 

به اینکه اکنون بخش های هزینه ای بودجه مطرح است 
لذا روز چهارشنبه جلسه علنی نخواهیم داشت و ما وقت 
جلسه علنی را به کمیسیون تلفیق اختصاص دادیم تا 
کاره��ای خود را پیش بب��رد. رئیس مجلس خطاب به 
اعضای کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 93 گفت: 
به احترام اینکه ش��ما وقت کافی بگذارید و این هفته 
بودجه را جمع کنید ما جلسه علنی روز چهارشنبه را 
لغو کردیم. همچنین یک هفته اضافی هم به کمیسیون 
تلفیق وقت دادیم لذا اعضای کمیسیون تلفیق در این 
جلسات باقیمانده خود بودجه را جمع کند تا ما در هفته 

آینده بررسی آن را در صحن علنی آغاز کنیم.
اعتراض به عدم اطلاع از مفاد توافقنامه ژنو

روز سه ش��نبه نامه درخواست نمایندگان درباره 
مذاکرات ژنو از لاریجانی با امضای 150 نماینده تقدیم 

هیئت رئیسه مجلس شد.
محمد سلیمانی نماینده مردم تهران در مجلس در 
گفت وگو با  تسنیم با اشاره به نامه درخواست 150 تن 
از نمایندگان مجلس از رئیس قوه مقننه، گفت: 150 
ت��ن از نمایندگان م��ردم در خانه ملت در این نامه از 
رئیس مجلس خواس��ته اند تا جزئیات توافق ژنو برای 
آنها محرمانه نباشد و در جریان این توافق قرار بگیرند.
وی افزود: در این نامه از رئیس مجلس خواسته ایم 
تا اقدامات لازم را انجام دهد تا نمایندگان مجلس در 

جریان جزئیات توافق نامه ژنو قرار گیرند.
حجت الاس��لام روح  الله حس��ینیان نماینده مردم 
ته��ران در مجلس نیز در گفت وگو با فارس، با اش��اره 
به عدم ارائه اطلاعات دقیق از مذاکرات هس��ته ای به 
نمایندگان ملت، گفت: روز سه شنبه نمایندگان مجلس 
طی نامه ای به آقای لاریجانی رئیس مجلس ش��ورای 
اسلامی، اعتراض خود را به پنهان کاری تیم هسته ای 

اعلام کرده و خواستار اصلاح این رویه شدند.
عضو فراکس��یون اصولگرای��ان مجلس ادامه داد: 
اج��رای توافقنامه ژن��و به نفع ملت ایران نیس��ت و 
منجر به خود تعطیلی فعالیت های هس��ته ای کشور 
می شود. در پایان علی لاریجانی رئیس مجلس، زنگ 
اتمام جلس��ه علنی را به صدا در آورد و زمان جلسه 
بع��دی را صبح روز یکش��نبه هفته آینده س��اعت 8 

صبح اعلام کرد.

اعتراض 150 نماینده مجلس
به پنهان كاری تیم هسته ای

در پ�ی پس گرفتن دعوت ایران به ژنو2 که 
قرار اس�ت در آن به مس�ئله سوریه رسیدگی 
ش�ود، برخی نمایندگان مجلس نسبت به این 
اق�دام بان کی م�ون اعت�راض و تاکی�د کردند 
دبیرکل سازمان ملل با این اقدام نشان داد که 
این سازمان بین المللی استقلال نداشته و تحت 

نفوذ فشار آمریکا عمل می کند.
در همین رابطه، علاء الدین بروجردی در حاشیه 
جلسه علنی روز سه شنبه در جمع خبرنگاران گفت: 
دبیرکل سازمان ملل از ایران برای حضور در اجلاس 
ژنو 2 دعوت کرده بود اما آمریکا نظرش در خصوص 
حضور ایران در این اجلاس مثبت نبود و به سازمان 
ملل فشار وارد کرد و بان کی مون مجبور شد دعوت 

خود را پس بگیرد.
نماین��ده مردم بروج��رد در مجل��س ادامه داد: 
دبیرکل س��ازمان ملل با این اقدام نشان داد که این 
سازمان بین المللی استقلال نداشته و تحت نفوذ فشار 

آمریکا عمل می کند.
رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس در خصوص 

عل��ت مخالفت آمریکا با حضور ایران در اجلاس ژنو 
2 گفت: با حضور ایران در اجلاس ژنو 2 این اجلاس 
موفق شده و نقطه پایانی در بحران سوریه خواهد بود 

اما سیاست آمریکا ادامه این بحران است.
بروجردی ادامه داد: سیاست های آمریکا در سوریه 
موجب رشد فزاینده تروریست شده است و  آمریکا 
با برگزاری این اجلاس تنها قصد دارد ژس��ت پایان 
سیاسی بحران بگیرد اما قصد اصلی آمریکا این است 

که اجلاس ژنو 2 موفق نباشد.
همچنین »منصور حقیقت پ��ور« نماینده مردم 
اردبیل در مجلس در واکنش به اقدام »بان کی مون« 
دبیر کل س��ازمان ملل متح��د، در انصراف از دعوت 
ایران برای حضور در اجلاس ژنو2، گفت : بان کی مون 
ب��ا این اقدام خود نش��ان داد که س��ازمان ملل یک 
س��ازمان به ظاهر مس��تقل و بین المللی است و در 
حقیق��ت تحت امر آمریکا ب��وده و بر پایه منافع این 

کشور اقدام می کند.
وی در گفت وگو با باش��گاه خبرنگاران،  با بیان 
اینکه طبق منش��ور سازمان ملل متحد این سازمان 

باید در اجرای امور مربوط به صلح و رفع خشونت در 
جهان مستقل و بی طرفانه عمل کند، افزود: با نگاهی 
به عملکرد و رویکرد این س��ازمان به ظاهر مستقل 
در آینده بسیار نزدیک شاهد تشییع جنازه ای به نام 
س��ازمان ملل خواهیم بود و امیدواریم ملت ها بیدار 
شوند و اراده جدیدی در دنیا برای ایجاد یک سازمان 
ملل مس��تقل بر پایه تامین اهداف تمام ملل دنیا و 

دولت های مستقل به وجود آید.
نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی با بیان اینکه 
بان کی مون تحت فشار آمریکایی ها در دعوت از ایران 
در نشست ژنو 2 تجدید نظر کرده است، گفت: تمام 
مصوب��ات ژنو 2 محکوم به شکس��ت و مصوبات این 

نشست واهی و غیر قابل اجرا خواهد بود.
محم��د دهقان  عضو هیئت رئیس��ه مجلس نیز 
در گفت وگو با مهر در این خصوص گفت: آمریکا و 
اسرائیل با دعوت ایران به اجلاس ژنو 2 قصد داشتند 
خواست خود در برکناری بشار اسد را به ایران تحمیل 
ک��رده و ایران را در موقعیتی ق��رار دهند که نتایج 

اجلاس ژنو 1 را بپذیرد.

نماینده مردم طرقب��ه در مجلس ادامه داد: اگر 
ایران در این اجلاس ش��رکت م��ی کرد و نتایج ژنو 
1 را نمی پذیرفت چالش هایش با کشورهای حاضر 
در کنفرانس افزایش می یافت و اگر شرکت کرده و 
ژن��و یک را می پذیرفت به منافع جبهه مقاومت در 

منطقه ضربه می زد.
دهقان اظهار داش��ت: جریان اس��تکبار از جمله 
عربس��تان، آمریکا و هم پیمانان منطقه ای شان در 
دو سال گذشته تلاش کردند از طریق کشتار، جنایت 
و ترور ارتش س��وریه را شکست دهند و بشار اسد را 
برکنار کنند و برای دستیابی به مقاصدشان بی پروا 
از تروریس��ت حمایت کردند اما امروز تمام جنایات 

آنها در سوریه بی نتیجه مانده است.
عضو هیئت رئیس��ه مجلس تصریح کرد: در ژنو 
یک و دو جبهه استکبار به دنبال این بود که آن چه 
را در جنگ به دست نیاورد از طریق مذاکره به دست 
آورد و با دعوت از ایران برای حضور در ژنو 2 به دنبال 
این بودند برای دستیابی به اهداف نامشروع خود از 

جمهوری اسلامی ایران هم استفاده کنند.

نمایندگان مجلس در اعتراض به پس گرفتن دعوت ایران به ژنو2 :

بان كی مون ثابت كرد سازمان ملل استقلال ندارد

زمانی كه زنگ ها برای بازار مسکن
به صدا در می آیند

جواد اصفهانی

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با جمعی از 
فرماندهان پیشکسوت 8 سال دفاع مقدس و سرداران 

سابق سپاه پاسداران دیدار و گفت و گو کرد .
هاش��می رفسنجانی در این دیدار گفت : ایمان به خدا، 
دفاع از میهن و فداکاری برای ارزش های انسانی و اسلامی، 
ویژگ��ی کس��انی بود که در س��نگرهای غ��رب و جنوب با 
مجموعه ای که توسط شرق، غرب و ارتجاع حمایت می شدند، 

می جنگیدند.
وی با بیان اوضاع سیاس��ی و فضای ایران در زمان آغاز 
جن��گ، به علل چرایی و چگونگی انتخاب حزب بعث برای 
حمله به کشور پرداخت و گفت: بعد از توطئه های گوناگون 
در شورش ها، تجزیه طلبی ها، تحریم ها و کودتا، علناً می گفتند 
برنامه بعدی ما انقلاب اسلامی را ساقط می کند، ولی عنایت 
خداوندی، رهبری امام )ره( و حضور مادی و معنوی مردم در 
همه سالهای جنگ، پایانی عزتمندانه برای نظام اسلامی ایران 
و سرنوشتی ذلتمندانه برای حزب بعث و حامیانش و منافقین 

که با خیانت به وطن، ستون پنجم دشمن بودند رقم زد.
رئی��س مجمع تش��خیص مصلح��ت در بخش دیگری 

از س��خنانش، استفاده از ظرفیت های س��پاه و ارتش برای 
س��ازندگی کشور و تعامل با جهانیان را شاخص برنامه های 
دولت س��ازندگی برای جب��ران عقب ماندگی های تاریخی و 
عقب افتادگی های 8 س��ال جنگ خواند و گفت: در سالهای 
سازندگی، تمام کشور، کارگاه تلاش و کوشش بود وخانواده ها، 
حاصل دس��ترنج خود را در سفره ها مصرف می کردند و این 
دول��ت بود که ب��ه کمک های آنها نیازمند ب��ود و بر خلاف 
اظهارات بدخواهان، دهکهای پائین وضع بهتری پیدا کردند 
و ضریب جینی به نفع فقرا اصلاح شد و مناطق محروم نیز 

از آثار سازندگی، بهره بردند.
وی پ��س از تعری��ف و تمجی��د های ف��راوان از دولت 
س��ازندگی نس��بت به اقدامات دولت های نهم و دهم ابراز 

تاسف کرد.
به گزارش فارس ، رئیس مجمع تش��خیص مصلحت با 
تشریح برنامه های دولت یازدهم، گفت: اگرچه قدم آغازین 
را خوب برداشت، امّا هنوز اوّل راه است و باید به این دولت 
کمک کرد، چون پذیرش مس��ئولیت در چنین ش��رایطی، 

فداکاری بود.

مش�اور عالی سازمان سنجش آموزش پزش�کی گفت: نتایج 
نهایی آزمون دوره های فراگیر کارشناسی ارشد پیام نور دوشنبه 

7 بهمن اعلام می شود.
حسین توکلی در گفت وگو با ایسنا افزود: بر اساس برنامه ریزی انجام 
شده فهرس��ت اس��امی پذیرفته ش��دگان نهایی آزمون دوره های فراگیر 
کارشناس��ی ارشد پیام نور )نوبت س��یزدهم( دوشنبه 7 بهمن 1392 از 

طریق سایت سازمان سنجش منتشر خواهد شد.

دوشنبه؛ اعلام نتایج دوره های فراگیر 
ارشد پیام نور

بقیه از صفحه 2
چورکی��ن گف��ت: فراه��م نک��ردن ام��کان آنکه 
نقش آفرین��ان اصل��ی در منطقه خاورمیان��ه در این 
کنفرانس ش��رکت داشته باش��ند، اشتباهی غیرقابل 
بخشش است. کسانی که چنین ضرورتی را زیر سوال 
می برند، آش��کارا به حل و فصل بحران سوریه علاقه 

نداشته و در این جهت گام برنمی دارند.
ظریف: شهامت نداشتن بان کی مون 

تأسف  آور است نه پس گرفتن دعوت از ایران
وزیر امور خارجه کش��ورمان در واکنش به اقدام 
دبیرکل سازمان ملل در پس گرفتن دعوت خود از ایران 
با بیان اینکه بان کی مون در هفته گذشته چندین بار با 
من تماس گرفت اظهار داشت: در همه این تماس ها 
صریحا به ایشان گفته ام که هیچگونه پیش شرطی را 
نمی پذیریم و هرگونه اظهارنظری از طرف ایشان که 
متضمن این باش��د که ایران ش��رطی را برای حضور 
پذیرفت��ه خلاف واقع می دانیم و ایش��ان کاملا از این 

موضوع مطلع بود و از دیدگاه ما اطلاع داشت.
ظری��ف ب��ا ذک��ر این نکت��ه که بان کی م��ون در 
روز دوش��نبه 2 ت��ا 3 بار ب��ا وی تماس تلفنی گرفته 
خاطرنش��ان کرد: آقای بان کی مون سفیر ما را دعوت 

با پس گرفتن دعوت از ایران

نشست ژنو2 شروع نشده شکست خورد

ک��رد و علاوه بر این آقای اخضر ابراهیمی نیز تماس 
گرف��ت که در هم��ه تماس ها صریح��ا گفتیم که ما 
همواره نقش سازنده و مثبتی ایفا خواهیم کرد و اجازه 
نخواهیم داد که برای جمهوری اسلامی پیش شرطی 

قرار دهند.

وی با بیان اینکه ما از دو چیز متاس��ف هس��تیم 
عنوان کرد: اول از این متاسفیم که بان کی مون بر اثر 
فشاری که به آن وارد شد پیشنهاد خود راپس گرفت 
و ما از ابتدا مش��تاق به این موضوع نبودیم و فقط به 
خاطر اینکه از ما دعوت شده بود می خواستیم شرکت 
کنیم، آن هم نه در سطح وزیر بلکه در سطح معاون 
وزیر، زیرا اعتقاد داشتیم که زمان دعوت برای حضور 
وزیر خارجه ایران خیلی دیر ش��ده بود و قرار بود اگر 

دعوت جدی باشد معاون وزیر خارجه شرکت کند و 
ما متاسفیم که آقای بان کی مون تحت فشار پذیرفت 

که دعوت را پس بگیرد.
رئیس دس��تگاه دیپلماس��ی اضافه کرد: آنچه که 
بیشتر باعث تاسف است نداشتن شهامت برای اعلام 

دلیل پس گرفتن دعوت بود.
وی گف��ت: اینک��ه پ��س گرفت��ن دع��وت را به 
اظهارنظرها در ایران نسبت دادند اقدام درستی نبود 
و به صورت مش��خص آمری��کا و برخی گروه هایی که 
بعضا دستش��ان به خون مردم سوریه آغشته است به 
ایشان فشار آورده و آقای بان کی مون ناگزیر شده که 
این کار را انجام دهد و به دنبال توجیه گشته است.

ظریف اضافه کرد: من این رفتار را در شأن دبیرکل 
سازمان ملل نمی دانم و باعث تاسف است که این رفتار 

را از خود بروز داده است.
حسین امیر عبداللهیان معاون امور عربی و آفریقای 
وزیر امور خارجه نیز در این رابطه اظهار داش��ت: به 
رغم مذاکرات و مواضع صریح مبنی بر اعلام آمادگی 
تهران جهت حضور بدون پیش ش��رط در نشست ژنو 
2 به دلیل اصرار آمریکا بر گذاشتن پیش شرط، ایران 

در این نشست شرکت نمی کند.
وی تاکید کرد: ما در ژنو یک، حضور و نقشی در 
تنظیم بیانیه آن نداشته ایم، بنابراین اصرار برای اعلام 

پذیرش بیانیه ژنو 1، غیرقابل قبول و مردود است.«

عبدالرضا رحمانی فضلی گفت: شوراها با حفظ 
بی طرف�ی کام�ل و دوری از جناح بازی و رعایت 

مصالح نیت شان این باشد که منشأ خیر باشند.
وزیر کش��ور بعد از ظهر دیروز در نشست شورای 
عالی اس��تان ها که در سالن پیامبر اعظم وزارت کشور 
برگزار ش��د، اظهار داشت: امیدواریم شوراها با تعاملی 
که با مردم، دستگاه های اجرایی و مجلس دارند بتوانند 
به عنوان حلقه واسط نقش خود را در سطوح مختلف 

ایفا کنند.
وی با تاکید بر اهمیت قانون اساس��ی در رابطه با 
ش��وراها یادآور شد: بر این اساس در جهت محورهایی 
که قانون تعیین کرده، تلاش خواهیم کرد؛ بحث نظارت، 
تهیه طرح و ارائه به مجلس، کمک به کارهای عمرانی 

و رفاهی مردم جزو مواردی است که شوراها می توانند 
نقش اساسی در آنها داشته باشند.

رحمانی فضلی تاکید کرد: شوراها به عنوان یک نهاد 
سیاس��ی، اجتماعی و فرهنگی نقش هایی در راستای 
کمک به دولت و مجلس در جهت خدمت رس��انی به 
مردم دارند و باید تلاش کنند با حفظ بی طرفی کامل و 
دوری از جناح بازی و رعایت مصالح و شرایط منطقه ای، 

منشأ  خیر باشند.
وزیر کش��ور تصریح کرد: نقش مجلس در حمایت 
ش��وراها مثبت بوده و امیدواری��م از این به بعد نیز از 
حمایت ه��ای مجلس بهره مند ش��ویم و در این دوره 
جدید با انجام فعالیت ها در راستای سیاست های کلی 

نظام نقش بهتری ایفا کنیم.

تمجید هاشمی رفسنجانی از دولت سازندگی
وزیر کشور در نشست شورای عالی استان ها:

شوراها به دور از جناح بازی منشأ خیر باشند

صفحه 3
چهارشنبه2 بهمن 1392 
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